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Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

KEF alm. del

Spørgsmål 515

På trods af en lavere CO2-udledning pr. ton produceret cement har Aalborg Portland med

samarbejdsaftalen med regeringen udelukkende forpligtet sig til at reducere sin samlede

CO2-udledning til samme niveau som i 1990 – ved at reducere den nuværende årlige ud-

ledning på ca. 2,2 mio. ton med 660.000 ton. Det vil, såfremt det lykkedes, alene reduce-

re Aalborg Portlands CO2-udledning til 2019-niveau. Aalborg Portland vil i 2030 have ud-

ledt ca. 1,54 mio. ton, som stort set er samme niveau som i 1990, hvor det var ca. 1,5

mio. ton. Der henvises til artiklen i EnergiWatch den 17. september 2020: ”Aalborg Por-

tland forpligter sig alene til samme CO2-udledning som i 1990” (https://energiwatch.dk/

Energinyt/Politik___Markeder/article12421076.ece). Anerkender ministeren, at Aalborg

Portlands unilaterale mål om at reducere sin CO2-udledning med 660.000 ton CO2 i

2030 i forhold til i dag i sidste ende vil betyde en samlet reduktion fra Aalborg Portland i

perioden 1990-2030 på omtrent 0 pct.?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Sikandar Siddique

(UFG).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Sikandar.Siddique@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Rasmus Helveg Petersen

formand

1/1

Klima-, Energi- og Forsyningsudvalget 2019-20
KEF Alm.del -  Spørgsmål 515

Offentligt


